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Speaker Dewan 
Rakyat

SINAR HARIAN: Desas-desus 
mengenai PRU15 telah berti-
up kencang malah ada yang 
meramalkannya pada Novem-
ber ini atau awal tahun depan. 
Apakah pandangan Tan Sri?

NOH: Bagi saya, pembubar-
an Parlimen ditentukan oleh dua 
orang ini iaitu Perdana Menteri 
dan Yang di-Pertuan Agong. 
Jadi, biarlah mereka yang ada 
kuasa itu menentukannya. 

Sekiranya keadaan politik 
kurang stabil, kenapa tidak kita 
serahkan balik mandat kepada 
rakyat?

Ini pendirian kita (Barisan 
Nasional). Saya ingin mengim-
bas peristiwa sewaktu ahli-ahli 
Parlimen BN dipanggil meng-
hadap Yang di-Pertuan Agong 
pada Februari lalu. Kami sebulat 
suara mahu Parlimen dibubar. 

Pada masa itu, kita dengar 
wujud tiga kumpulan. Satu 
kumpulan nak bubar Parlimen, 
satu kumpulan mahu Datuk Seri 
Anwar Ibrahim jadi Perdana 
Menteri dan satu kumpulan lagi 
nak Tun Dr Mahathir Mohamad 
jadi Perdana Menteri. Akhirnya, 
tiada siapa yang layak jadi Per-
dana Menteri.

Tetapi Seri Paduka tidak bu-
barkan Parlimen. Bayangkan 
kalau semasa dua bulan krisis 
politik itu berlaku dan Parlimen 
dibubar, tiba-tiba wabak Co-
vid-19 (koronavirus) tercetus, 
apa akan terjadi kepada negara 
kita? Bila tidak bubar Parlimen, 
maka kita pun bersetuju mem-
beri mandat kepada Tan Sri 
Muhyiddin Yassin sebagai Per-
dana Menteri.

Kalau tanya saya bila patut 
dibubar Parlimen, sebagai ahli 
Parlimen, kita akan tengok per-
sidangan pada Julai depan. Ujian 
pertama saya nampak adalah 
pada pemilihan Speaker baharu 
Dewan Rakyat. Adakah Speaker 
yang ada hari ini kita akan dike-

Ahli Parlimen Tanjung Karang, 
Tan Sri Noh Omar minggu 
lalu mencetuskan kontroversi 
gara-gara melepaskan jawatan 

selepas 17 hari menjadi Pengerusi MISC 
Berhad. 

Bagaimanapun, Noh dalam wawan-
cara bersama Sinar Harian memberitahu, 
tindakan beliau itu semata-mata demi 
memberi tumpuan kepada rakyat. 

Alasan tersebut mungkin ada benar-
nya selepas Ahli Majlis Tertinggi UMNO 
yang juga pemimpin UMNO Selangor  
itu membayangkan Pilihan Raya Umum 
ke-15 (PRU15) sudah dekat.

Dalam wawancara itu, Noh turut 
mencongak peluang Muafakat Nasional 
untuk merampas semula negeri Selangor 
daripada tangan kerajaan Pakatan 
Harapan.

kalkan atau tidak? Saya pun tak 
tahu. Saya nampak usul untuk 
memilih Speaker ini tidak boleh 
dielak kerana salah seorang Tim-
balan Speaker masih daripada 
parti DAP iaitu Nga Kor Ming.

Bila usul untuk pilih Speaker 
itu nanti timbul, saya rasa pem-
bangkang juga akan ada calon 
daripada mereka. Ini pernah ber-
laku pada 2008. Pada persidang-
an Dewan Rakyat yang akan 
datang, perkara ini mungkin 
berlaku lagi. Mahu tidak mahu 
tetap akan ada pengundian untuk  
memilih Timbalan Speaker.

Di situ nanti kita boleh tahu 
sama ada calon daripada kera-
jaan Perikatan Nasional akan 
menang ataupun calon pem-
bangkang Pakatan Harapan 
(PH) terpilih. Kalau calon kera-
jaan menang, bermakna keraja-
an mendapat sokongan majoriti 
daripada 222 anggota Dewan 
Rakyat. Tapi kalau sebaliknya 
berlaku (calon pembangkang 
PH menang), ini bermakna kita 
kena bubar Parlimen.

Apakah perancangan Tan Sri 
bagi merampas semula kera-
jaan negeri Selangor daripa-
da PH?

Di Selangor, semangat Mu-
afakat Nasional bermula pada 

Pilihan Raya Kecil (PRK) DUN 
Sungai Kandis apabila UMNO 
bekerjasama dengan Pas. Tapi 
kita kalah ketika itu.

Kemudian, dalam PRK DUN 
Seri Setia pun UMNO bekerja-
sama dengan Pas. Kita beri lalu-
an Pas bertanding, pun kita ka-
lah. Mungkin masa itu semangat 
ini belum betul-betul sepasukan.

Tetapi pada PRK DUN Se-
menyih, terbukti gelombang 
perubahan rakyat Selangor telah 
memberi kemenangan luar bi-
asa kepada Muafakat Nasional. 
Kalau semangat kebangkitan itu 
boleh dibawa ke seluruh Sela-
ngor, saya yakin Muafakat Na-
sional boleh dapat negeri Sela-
ngor, insya-ALLAH.

Berapakah sasaran jumlah 
kerusi DUN yang mahu dita-
wan kembali di Selangor?

Untuk tawan Selangor, mi-
nimum Muafakat Nasional kena 
dapat 29 kerusi. Saya kira dalam 
32 kerusi mungkin boleh dapat 
kalau semangat Muafakat Na-
sional ini betul-betul kita bawa. 
Mengenai agihan kerusi meng-
ikut parti, itu saya kena tunggu 
arahan daripada pimpinan atas-
an sebab kita tidak tahu kita 
akan bertanding atas nama Mu-
afakat Nasional ataupun PN. 

Baru-baru ini terdapat ura-
ura mengenai Langkah Ra-
wang bagi memberi laluan  
kepada Anwar menjadi Men-
teri Besar Selangor. Apakah 
komen Tan Sri?

Saya pun tidak tahu Langkah 
Rawang itu jadi atau tidak. Te-
tapi andai kata jadi, apakah tu-
juannya? Kalau betul tujuannya 
nak tukar Menteri Besar (MB), 
saya hendak nasihatkan MB se-
karang (Datuk Seri Amirudin 
Shari) letak jawatan sebelum 
berlaku Langkah Rawang. 

Hal pembangkang ini kita 
tidak mahu campurlah. Tapi 
sebagai pembangkang di nege-
ri Selangor, sudah tentu siapa 
juga calon PH, kita pasti lawan. 
Lawan tetap lawan.

Bagaimana tahap kerjasama 
UMNO dan Pas di Selangor 
ketika ini?

Alhamdulillah, kerjasama 
Muafakat Nasional di Selangor 
cukup baik kerana kita bermula 
dari bawah. Sebagai contoh, kita 
mendengar kemungkinan akan 
diwujudkan jawatan Pengerusi 
Jawatankuasa Pembangunan dan 
Keselamatan Kampung Perseku-
tuan (JPKKP) yang dulu dipang-
gil Jawatankuasa Kemajuan dan 
Keselamatan Kampung Perseku-
tuan (JKKKP).

Selangor ini dulu, satu kam-
pung ada dua ketua. Satu ketua 
kampung yang dilantik kerajaan 
negeri dan satu lagi oleh kera-
jaan Persekutuan. 

Kita semua tahu waktu JK-
KKP dulu, Selangor ada lebih 
kurang 401 kampung dengan 
ketua kampung semuanya dari-
pada UMNO. Tetapi bila kita 
ada semangat Muafakat Nasio-
nal, saya telah minta semua Ke-
tua UMNO Bahagian dan juga 
Yang Dipertua Pas negeri duduk 
berbincang bagaimana hendak 
diagihkan kuota ketua kampung 

di Parlimen masing-masing.
Saya juga berbesar hati  me-

lihat pimpinan UMNO di pering-
kat bawah juga berjiwa besar. 
Kalau dulu semua kerusi 401 
kampung itu ketuanya adalah 
orang UMNO, tapi dengan se-
mangat Muafakat Nasional ini, 
saya terima senarai yang telah 
ditandatangani dan dipersetujui 
oleh setiap Ketua Bahagian 
UMNO dan Yang Dipertua Pas 
di kawasan masing-masing, agih-
an kuota ketua kampung untuk 
UMNO ada lebih kurang 200 
kampung dan selebihnya diberi-
kan kepada Pas dan Bersatu.

Begitu juga pelantikan pe-
nyelaras DUN dan Parlimen, 
saya rasa 90 peratus sudah ber-
setuju kedudukan masing-
masing di Parlimen dan DUN.

Minggu lalu, Tan Sri meletak-
kan jawatan sebagai Penge-
rusi MISC. Boleh Tan Sri 
jelaskan mengapa?

Saya masih wakil rakyat dan 
ahli Parlimen. Jadi sebagai ahli 
Parlimen, tanggungjawab yang 
lebih penting adalah membantu 
rakyat.

Saya perlu menyokong dan 
memastikan dasar-dasar keraja-
an yang telah dibincangkan 
dalam Parlimen dan diputuskan 
oleh kerajaan, lebih-lebih lagi 
saya sudah jadi sebahagian da-
ripada kerajaan. Jadi saya kena 
pastikan dengan apa cara seka-
li pun saya membantu hasrat 
kerajaan terutama selepas mu-
sim Covid-19 ini, pelbagai ma-
salah rakyat hadapi.

Jadi Pengerusi MISC, saya 
tengok benda itu hanya memi-
kirkan keuntungan. Saya kurang 
dapat menyumbang kepada rak-
yat. Di MISC, banyak (bisnes) 
perkapalan antarabangsa, mi-
nyak dan gas serta sebagainya.

Saya mungkin tidak sesuai 
untuk jawatan itu.Noh (kiri) sewaktu sesi wawancara khas bersama Sinar Harian kelmarin.

WAWANCARA Laporan: MOHD RIDZUAN ABU HASSAN
Foto: MOHD IZARI ROSLI

NOH OMAR
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pekerja secara peribadi. Ekstrinsik pula 
memberi ganjaran dan menghindarkan 
kaedah hukuman. SAS sentiasa me-
nyemai perasaan sayangkan pekerjaan 
dalam kalangan kakitangan. 

Ketua Pegawai Eksekutif (CEO) 
SAS, Jim Goodnight berkongsi falsa-
fah membina empayar syarikat dengan 
memperaga kehebatan bekerja berda-
sarkan ganjaran.

 Falsafah SAS jelas bertepatan de-
ngan ingatan ALLAH dalam Surah 
Yunus ayat 26-27 bermaksud; “Bagi 
orang-orang yang berbuat baik, ada 
pahala yang terbaik (syurga) dan tam-
bahannya. Dan muka mereka tidak 
ditutupi debu hitam dan tidak (pula) 
kehinaan. Mereka itulah penghuni 
syurga, mereka kekal di dalamnya; 
Dan orang-orang yang mengerjakan 
kejahatan (mendapat) balasan yang 
setimpal dan mereka ditutupi kehina-
an. Tidak ada bagi mereka seorang 
pelindung pun dari (azab) ALLAH, 
seakan-akan muka mereka ditutupi 
dengan kepingan-kepingan malam 
yang gelap gelita. Mereka itulah peng-
huni neraka; mereka kekal di dalam-
nya.”

 Tatkala banyak konglomerat di 
seluruh dunia tumbang satu demi satu 

VSS, Covid-19 dan SAS

Sepanjang pandemik korona-
virus (Covid-19), nama kong-
lomerat Institut SAS (SAS) 
jadi sebutan. Ramai menyan-

jung SAS kerana berjanji akan me-
ngekalkan pekerja sekalipun banyak 
konglomerat lain berdepan situasi ke-
wangan tidak menentu. Mungkin ada 
nilai kemanusiaan boleh dipelajari 
daripada SAS yang telah dinobatkan 
oleh Fortune sebagai  ‘Syarikat No. 1 
Terbaik’ dan ‘Syarikat Terbaik Untuk 
Bekerja’.

 Laporan pasukan media editorial 
unik terkemuka dunia inovasi 
teknologi, kejuruteraan reka bentuk 
dan kepemimpinan, Fast Company 
(fastcompany.com) menyebut Institut 
SAS memotivasi pekerja dengan 
menetapkan standard tempat kerja 
berdasarkan kaedah motivasi intrinsik 
dan ekstrinsik.

 Motivasi intrinsik menghargai 

pekerjaan. 
Antara cabaran dihadapi kerajaan 

pula ialah merangka tindakan segera 
termasuk perancangan jangka pendek 
terhadap pemulihan bilangan 
pengangguran disebabkan 
pembuangan pekerja, meningkatkan 
kemahiran modal insan serta 
peningkatan prasarana digital dan 
persekitaran  hijau.

 Penulis percaya syarikat di 
Malaysia perlu meniru SAS. Cuma apa 
yang berbeza ialah SAS tidak 
dicengkam masalah kewangan atau 
bebanan hutang. 

Pendirian SAS jelas bertepatan 
dengan al-Quran Surah Al-
Jumu’ah ayat 5 bermaksud;“Perum-
pamaan orang-orang yang dipikulkan 
kepadanya Taurat kemudian mereka 
tiada memikulnya adalah seperti ke-
ldai yang membawa kitab-kitab yang 
tebal. Amatlah buruknya perumpama-
an kaum yang mendustakan ayat-ayat 
ALLAH itu. Dan ALLAH tiada mem-
beri petunjuk kepada kaum yang za-
lim.”

Penulis percaya syarikat 
di Malaysia perlu 
meniru SAS.”

ILMU 
KEJURUTERAAN 

DARIPADA 
AL-QURAN

DR MUHIDIN ARIFIN

* Ir Dr Muhidin Arifin ialah Pengarah Institut 
Kejuruteran Sukan, Pusat Kecemerlangan 

Universiti Selangor

gara-gara Covid-19, SAS mengukuh-
kan kedudukannya dalam ‘100 Syarikat 
Terbaik Dunia’. SAS menubuh pusat 
penjagaan kesihatan kepada pekerja 
mereka. Sebahagian besar daripada 
13,000 pekerja SAS telah mula meng-
ubah orientasi pekerjaan. 

Seramai 5,500 pekerja SAS di ibu 
pejabatnya di Cary, Carolina Utara, 
Amerika Syarikat dibenarkan berehat 
di rumah sehingga awal Jun. SAS turut 
mengekalkan semua faedah untuk ka-
kitangannya termasuk pengasuhan 
anak, pembelajaran teknologi alam 
maya dan latihan dalam talian. Sebagai 
rekod, SAS memperoleh pendapatan 
tahunan lebih AS$2.8 bilion (RM12 
bilion) sejak 2012 sehingga sekarang.

 Cabaran pasca Covid-19 jelas ter-
arah kepada pemulihan ekonomi dunia. 
Di Malaysia pula, ada syarikat sudah 
mula mengambil langkah berwaspada 
dan cuba memperkenal skim pemisah-
an sukarela (VSS). Ramai kehilangan 
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Hasilkan benih tanaman tropika 
Kerajaan Pahang 

lancar projek GTSRP 
bernilai RM400 juta 

di Gambang

Oleh MOHD HAFIZ ISMAIL

Kerajaan Negeri Pa-
hang melancarkan 
Projek Global Tro-
pical Seeds Research 

Park (GTSRP) Sungai Pohoi, 
Mukim Hulu Lepar, Gam-
bang bernilai RM400 juta bagi 
membangunkan pusat sehenti 
kecemerlangan dan pemba-
ngunan benih tanaman tropika 
di negara ini.

Menteri Besar Pahang, Da-
tuk Seri Wan Rosdy Wan  Ismail 
berkata, projek bernilai RM400 
juta itu dibangunkan di atas ka-
wasan seluas 1,109 ekar dan 
akan bermula pada Julai depan 
hasil kerjasama syarikat Green 

KUALA LUMPUR

World Genetics Sdn Bhd 
(GWG) dengan Perbadanan Ke-
majuan Pertanian Negeri Pa-
hang (PKPP).

“Pada Mei lalu, Perbadanan 
Setiausaha Kerajaan telah me-
meterai perjanjian dengan 
GWG di Bangkok, Thailand. Ini 
bermakna, syarikat tersebut se-
cara rasmi memindahkan pusat 
penyelidikan mereka di Chiang 
Mai ke Pahang. 

“Jika sebelum ini mereka 
menjual dan mengeksport biji 
benih tanaman tropika ke selu-

ruh dunia termasuklah Malaysia 
tetapi kali ini syarikat itu bera-
da di Pahang sekali gus mem-
beri manfaat kepada sektor 
keselamatan food security ne-
gara,” katanya.

Beliau berkata demikian 
pada sidang akhbar selepas 
Majlis Pelancaran Projek Glo-
bal Tropical Seeds Research 
Park (GTSRP) Sungai Pohoi, 
Mukim Hulu Lepar, Gam-
bang di sebuah hotel di Kuala 
Lumpur di sini semalam.

Katanya, penghasilan biji 

benih yang berkualiti akan 
memberi impak positif terhadap 
penghasilan produk pertanian 
sekali gus turut memberi man-
faat kepada petani.

“Kalau kita lihat hasil padi 
di Rompin, Pahang dengan Se-
kinchan, Selangor atau di Ke-
dah cukup berbeza. Di Rompin 
satu ekar tanah hanya mengha-
silkan dua tan padi berbanding 
di Sekincan sekitar 12 tan sebab 
itu orang tidak berminat untuk 
menanam padi di sana.

“Perbezaan ini disebabkan 

oleh faktor benih padi itu sen-
diri selain daripada faktor ta-
nah, sebab itu perkara pertama 
kita perlu fikirkan ialah menda-
patkan benih berkualiti yang 
sesuai dengan keadaan negara 
kita,” katanya.

Wan Rosdy berkata, bagi 
permulaan projek ini, sebanyak 
100 pe luang pekerjaan diwu-
judkan dan ia akan bertambah 
dari masa ke masa selain bakal 
menggalakkan lebih ramai rak-
yat menceburi bidang pertanian 
kerana pulangannya lumayan.

Wan Rosdy (kanan) bersama Ketua Pegawai Eksekutif Green World Genetics Sdn 
Bhd, Dr Chua Kim Aik melihat produk dan biji benih yang dihasilkan oleh GWG.

Wan Rosdy (dua dari kanan) ketika melancarkan Projek Global Tropical Seeds 
Research Park (GTSRP) Sungai Pohoi, Mukim Hulu Lepar, Gambang semalam. 
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SHAH ALAM - Tabung Prihatin 
Covid-19 Majlis Agama Islam Sela-
ngor (MAIS) ditutup secara rasmi 
pada 16 Jun dengan kutipan keselu-
ruhan mencecah RM248,800.

Setiausaha MAIS, Dr Ahmad 
Shahir Makhtar berkata, tabung yang 
dilancarkan pada 20 Mac lalu itu me-
rupakan medium kepada orang awam 
untuk menyumbang dana kepada ba-
risan hadapan negara dan mereka 
yang memerlukan. 

Menurutnya, kutipan itu antara 
lain untuk menyalurkan bantuan ma-
kanan kering dan peralatan perubatan 
kepada petugas kesihatan serta ba-
rangan keperluan am kepada pihak 

yang memerlukan.
“Sebanyak sembilan hospital di 

negeri ini, 10 pusat kesihatan daerah 
(PKD) dan Ibu Pejabat Polis Daerah 
(IPD) Shah Alam telah mendapat 
manfaat daripada Tabung Prihatin 
Covid-19 MAIS.

“MAIS turut menyampaikan ban-
tuan kepada tujuh sekolah tahfiz, 
institusi pengajian tinggi (IPT) awam 
dan swasta, rumah anak yatim yang 
terjejas dan 100 keluarga yang terpu-
tus bekalan makanan. Turut meneri-
ma manfaat ialah peniaga kecil bukan 
asnaf di bawah kategori B40,” kata-
nya dalam satu kenyataan di sini se-
malam.

Ahmad Shahir (depan, dua dari kanan) menyerahkan sebanyak 37 set makanan kering di bawah 
Tabung Prihatin Covid-19 MAIS kepada wakil Pusat Pemulihan Baitul Islah, MAIS baru-baru ini.

Tabung Prihatin Covid-19 MAIS kutip RM248,800
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ADUN Seri Setia dilantik Ketua Penerangan PKR Selangor
PETALING JAYA - Ahli Dewan Un-
dangan Negeri (ADUN) Seri Setia, Ha-
limey Abu Bakar dilantik sebagai Ketua 
Penerangan Parti Keadilan Rakyat (PKR) 
Selangor berkuat kuasa 1 April lalu.

Halimey berkata, beliau menerima 
surat pelantikan itu menerusi satu perte-
muan ringkas bersama Pengerusi PKR 
Selangor yang juga Menteri Besar, Datuk 
Seri Amirudin Shari di sini kelmarin. 

“Pelantikan berkuat kuasa 1 April lalu 
namun majlis penyerahan surat lantikan 
tertangguh seketika bagi memberi laluan 
Menteri Besar menangani pandemik ko-
ronavirus (Covid-19) di negeri ini,” kata-
nya ketika dihubungi semalam.

Halimey dilantik bagi mengisi jawa-
tan berkenaan yang sebelum ini dijawat 
oleh ADUN Bukit Lanjan, Elizabeth 
Wong Keat Ping.
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MB: Perak to 
create jobs 
in agricultural 
sector 
IPOH: Those who lost jobs during 
the movement control order (MCO) 
will be offered work in the agricul-
ture sector, said Mentri Besar Datuk 
Seri Ahmad Faizal Azumu. 

He said the state planned to open 
up more land for agriculture as it 
could create jobs. 

"About 2,000 Perakians lost their 
jobs during the MCO. Even before 
the pandemic began, we had 
planned to do more in the agricul-
ture sector. 

"During the MCO, I noticed how 
important it is to have food security. 
More plans will be drafted, includ-
ing for urban farming in bigger cit-
ies like Ipoh, Taiping and Kampar," 
he told reporters at the state secre-
tariat building here yesterday. 

On another matter, he said the 
state government chose a Selangor-
based company to manage solid 
waste in Perak based on its long 
experience. 

He was responding to state 
Opposition leader Dr Abdul Aziz 
Bari's Facebook post that ques-
tioned the state government's deci-
sion to opt for the Selangor-based 
company without open tender. 

"A state-owned company will be 
working with them," he said, add-
ing that the company was chosen 
when Selangor was under Pakatan 
Harapan rule in 2019. 

"I find it weird that the state 
Pakatan is questioning the decision 
when it was made last year when I 
was mentri besar. 

"My friends in Pakatan should 
relook the decisions we made 
together before, including this one. 

"The state Perikatan Nasional 
government is just continuing what 
they had started," he said, referring 
to Pakatan. 
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HALLS REOPEN 
Arena MPSJ and MPSJ's multipur-
pose hall are now open to the pub-
lic. Patrons must follow the safety 
guidelines to ensure social distanc-
ing. For details, call 03-5621 0696. 
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By OH ING YEEN 
ingyeen@thestar.com.my 

THE rearrangement of lots at the Kampung 
Baru Seri Kembangan open-air market in 
accordance with social distancing guidelines 
is expected to help weed out illegal hawkers. 

Seri Kembangan assemblyman Ean Yong 
Hian Wah said the market was now disorgan-
ised with stalls of varying sizes while some 
licence holders sublet their stalls to foreign-
ers. 

"Some do not have a fixed stall despite hav-
ing a trading licence and they just occupy any 
empty space. 

"Today, we take photos of the licence hold-
ers so that when we conduct checks later, we 
can identify who actually man their stalls 

Restructuring at Seri Kembangan open-air 
market likely to expose illegal hawkers 
themselves and who sublet to others," he said. 

He said according to Subang Jaya 
Municipal Council (MPSJ) guidelines for open-
air markets operating during the recovery 
movement control order (MCO), there must 
be a minimum of 2.5m distance between 
stalls. 

"With this exercise, we are able to rear-
range the stalls and make it more organised. 

'Those who sublet their stalls will have 

their licences revoked," he warned, adding 
that this exercise was only for the open-air 
market. 

"We have yet to reorganise the lots for the 
indoor market and night market here," Ean 
Yong told reporters when overseeing the 
exercise at the morning street market. 

Seri Kembangan Market Association chair-
man Thong See Hang said there were 430 
hawkers at the indoor market and the adja-
cent open-air market. 

"The ones who operate in the open-air mar-
ket were not happy that they were not able to 
operate during the MCO while the ones 
indoor could. 

"At the same time, illegal traders took the 
opportunity to set up stalls outside," he added. 

MPSJ councillor Tai Cheng Heng said the 
exercise was to check if licence holders were 
manning their stalls. 

"The spray paint on the ground does not 
denote the actual placement of stalls. 

"It is just for us to take note of which hawk-

ers actually operate their own stalls and who 
sublet to others. 

"We want to help hawkers resume opera-
tions but we need to gather details of how 
many hawkers there are. 

"There are discrepancies in the record. 
There seems to be 100 licensed hawkers but 
MPSJ's record shows 130. And two weeks ago, 
we recorded 90," said Tai. 

Kampung Baru Seri Kembangan village 
head Eric Hong lauded the restructuring exer-
cise. 

"Previously, there were too many illegal 
hawkers. Market-goers should not buy from 
the illegal ones. 

"Licensed traders with stalls in the open-air 
market had been asking me when they could 
resume operations as they needed to earn a 
living," he said. 

He added that he did not know how many 
illegal hawkers trade at the market as "they 
come and go, and do not operate on fixed 
dates." 

Lots being marked out for stalls at the Seri Kembangan open-air market to adhere to social 
distancing guidelines. 
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14 cases of malaria recorded in Ampang 

PETALING JAYA: Residents from 
more than 600 households at 
Taman Saga and Taman Bukit 
Hartamas in Ampang will need to 
undergo malaria tests after 14 
people tested positive for the virus 
in the area. 

A resident at Taman Saga said a 
public service announcement was 
made urging residents in the area 
to undergo tests for malaria. 

Ampang Jaya Municipal Council 
president Datuk Abdul Hamid 
Hussain had earlier confirmed 

reports of a malaria outbreak, 
where 13 cases were found among 
workers at a construction site in the 
area, and one involving a resident. 

The first malaria case in 
Selangor this year was recorded on 
May 30. 

The entrances to the trekking 
trails at Jalan Saga 26, at both of the 
neighbourhoods, have been sealed 
by the Selangor Forestry 
Department. 

Meanwhile, two cases of 
Japanese Encephalitis (JE) 
infection were reported in Sungai 
Bakap in the South Seberang Perai 
district. 

A statement by the State Health 
Department stated that 
precautionary measures to contain 
the spread of the virus has been 
taken. 

“The district health office will be 
alerted on any further suspected 
cases,” the statement said. 

From May 12 this year, the 
district health office has been 
making house-to-house visits in 
the locality for checks on 
individuals showing JE symptoms 
such as headaches, high fever, neck 
stiffness, convulsions, muscles 
weakness and cramps. 

Efforts to destroy mosquito 

breeding places, larviciding and 
fogging will continue to be 
conducted in the area as part of 
precautionary measures. 

The department has advised the 
public to render full cooperation by 
allowing its workers to carry out 
inspections and fogging in their 
residential areas.  

The people have been asked to 
seek immediate medical treatment 
if they develop JE symptoms. 

JE is a type of viral brain 
infection, contracted when bitten 
by an infected Culex mosquito.  

Both humans and animals are 
susceptible to the infection. 

CHARLES RAMENDRAN

� BY AALISHA NUR MOHD NOOR 
newsdesk@thesundaily.com
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央政府政策 

他指出，禁烟区的执法 
行动和主导权是卫生部， 
雪州政府和地方政府没有 
执法权，通常是配合卫生 
部或卫生局执法一起展开 
取缔行动。 

他说，正值前是在抗疫 
情期间，不管是地方政府 
或中央政府，焦点是在对 
抗疫情上，对于其他的执 
法行动，例如禁烟区，分 
身乏术。 

公衆商家受促合作 

“相信在疫情期间， 
对于禁烟区管制的松 
懈，以及一些民众误 
以为换了政府，连 
施行的政策也跟著 
‘换’，在禁烟区中 

抽烟，也因此引起各 
界疑问，如今可在禁 
烟区吸烟了？ ’ ” 

黄思汉说，目前，雪州 
政府没有接获卫生部发出 
任何有关于禁烟令和禁烟 
区最新指示，因此相信禁 
烟区的政策还是如常执 
行。 

他劝告公众和商家、业 
者给予充分合作，遵守禁 
烟令，避免在禁烟区中抽 
烟。 

“希望大家不要等到执 
法人员展开执法行动后， 
才来以种种理由解释推 

卸。” 

• 郭 貞 黎 

(吉隆坡
2 5
日讯）掌管 

雪州地方政府、公共交通 
和华人新村事务的行政议 
员黄思汉强调，中央政府 
易权，不代表原本执行的 
政策会随著“更换”，包 
括禁烟令。 

他接受《中国报》记者 
电访时说，禁烟令是中央 
政府政策，主导权是在中 
央政府，而不是在雪州政 
府，雪州政府只是扮演配 
合和推动的角色。 

他说，据了解，随著国 
盟夺下中央政权后，尤其 
是在新冠肺炎疫情期间， 
被列入禁烟区的茶室、小 
贩中心等，烟民在茶室、 
咖啡店和小畈中心等抽烟 
情况死灰复燃。 
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 •即使換了中央政府，雪州还是如常 

执行减用塑料袋和塑料吸管政策。 

(档案照） 
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/些恢复营\ 

业的饮 " ^店 £茶 

室等，自动提供吸 

管给顾客。 

V (档案照） j 

‘•许来贤促 

公众出外自带 

环保吸管及环 

V 保 A 

V 

許來賢：續執f 
来贤说，尽管国盟已夺下中 

PT央政府的政权，但减用塑料 
袋和塑料吸管的是由雪州政府在 
推动。 

他说，即使是换了中央政府， 
雪州还是如常执行上述政策，并 
不是换了中央政府，就改变了雪 
州政府推动的政策。 

他指出，从 2 0 1 9 年 T 月开始，州 

政府就在雪州推动不主动提供塑 
料吸管给顾客的政策，州政府也 
希望在 2 0 2 5 年之时，可禁止使用 

塑料袋和塑料吸管。 

他说，现阶段只是属于教育和 
提高觉醒的阶段，主要是著重在 
教育公众减少使用塑料吸管和塑 
料袋的重要，但在新冠肺炎疫情 
的期间，一些已恢复营业的饮料 
店、饮食店、茶室、小贩中心、 
咖啡店等，也开始自动提供吸管 
给顾客o 

“在°新冠肺炎期间，大家觉得 
生意难做，我们也了解业者们的 

#管雪州环境、绿色工 
• 艺 、 科 学 、 工 艺 、 
革新及消费人事务的行政 
议员许来贤说，雪州政府 
前曾拍摄过鼓励公众减少 
使用塑料袋和塑料吸管短 
片，原定计划是要在国营 
电视台上播放，如今将改 
为在面子书上载。 

许来贤接受《中国报》 
记者电访时说，州政府之 
前是已拍摄相关短片，教 
育公众减少使用塑料袋和 
塑料吸管。 

他说，该短片原定是在 
4 � 5 月 在 国 营 电 视 台 播 

放，但因遇到新冠肺炎疫 
情，及国盟夺下中央政府 
的政权，以致上述计划一 
再搁置。 

“相信该短片也是很难 
在国营电视台上播放，因 
此我们计划改在面子书或 
社交媒体中播放，计划是 
在T月推介。” 

減 
用 处境，希望业者和商家给予配 

合，不要自动提供塑料吸管给顾 
客 o “ 

° 许来贤促请公众在出外用餐 
时，应习惯携带其他替代吸管， 
例如环保吸管取代塑料吸管，以 
及携带环保袋取代塑料袋等。 

抗疫期間沒取締 

他说，雪州政府将通过各地方 
政府进行取缔行动，但目前是疫 
情期间，可能让地方政府无法兼 
顾到太多工作。 

他指出，地方政府将在巡逻 
时，给予业者和商家劝告，但并 
不会展开执法行动，主要是加强 
在减少使塑料袋和塑料吸管的运 
动，包括派发宣传册子等。 

“如果业者或商家还是不听劝 
告，继续提供塑料吸管给顾客的 
话，地方政府将会记录在案，尤 
其是在商家申请更新执照时，将 
会成为当局参考的一项纪录。” 

袋 
吸 
管 

載 | 
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人潮洶湧不行啊… 

武來岸茅草山 _ 
(加影

2 5
日讯）政府允 

许民众登山后，雪州登山 

热 点 武 来 岸 茅 草 山 （ B r o g a 

H i l l ) 上 个 周 末 人 潮 汹 

涌，引起州政府关注，州 

政府决定本周六（力曰） 

起，关闭茅草山2周。 

加影市议会主席拿督袓 

基菲里说，市议会已接获 

县署通知，执法组本周六 

将联同警方和土地局官 

员，到茅草山封山。 

他说，根据民众拍摄的 

照片，上周末茅草山登山 

客太多，人太拥挤，而且 

登山客没有保持社交距 

离，这已违反标准作业程 

序 （ S 0 P ) 。 

他今日与市议会副主席 

纳兹慕丁在官员陪同下巡 

视锡米山苔南湖休闲公园 

时，受询及茅草山即将封 

山一事这样指出。 

考慮限制登山客 

他说，政府放宽民众的 

休闲活动，允许茅草山重 

开，但民众要明白，只要 

违 反 S 0 P ， 这 些 休 闲 活 动 

都会被令停止。 

“市议会不清楚上周末 

登山客的人数，但看照片 

确实太拥挤。” 

询及国家安全理事会有 

否限制登山客人数时，袓 

基菲里说，政府日后会考 

虑限制登山客人数。 

他认为，登山客必须自 

律，保持社交距离。 

马 来 报 章 « H a r i a n 
M e t r o ) ) 早 前 引 述 乌 冷 县 

天灾管理委员会主席尤斯 

里，指雪州安全工作理事 

会昨天决定关闭茅草山两 

周，以防止新冠肺炎病毒 

传播。 

雪州卫生局将根据2020 

年防范及抑制传染病条例 

(疫区内措施），向茅草 

山发出封山令。 

丁
则
跟
在
其
身
后
。
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丨祖基菲里（右2)与纳茲慕丁（右4)在官员陪同下，巡视答南湖休闲公园。 

錫米山荅南湖公 

耗 

開放 
资130万令吉提升的锡米山苔南湖休 

闲公园，将在7月1日开放给民众使 

用。 

° 加影市议会主席袓基菲里指出，市议 

会会在T月尾举办公园重新开放的开幕 

字L。 

i易米山苔南湖休闲公园提升后，增设 

了绕著湖边的跑道与脚车道、儿童游乐 

设施、健身器材以及泊车场等。 

袓基菲里今日在市议会副主席纳兹慕 

丁以及官员陪同下巡视提升后的公园 

时，也试用了公园跑道。 

袓基菲里说，这座公园是市议会从税 

收当中回馈给人民的基本设施，希望民 
众与市议会配合，一起照顾公园设施。 

他说，除了这痤公园，区内另两座大 
型公园是万宜新镇的贞柏卡湖边公园以 
及 敦 胡 先 翁 L a k e V a l l e y 公 园 。 

他提醒民众到公园休闲时，必须遵守 

标准作业程序，包括保持社交距离，不 

可群聚，否则公园会被关闭。 

“一旦发现民众违反复苏期行动管制 

令，公园会马上被关闭。” 

针对加影民众遵守SOP的程度，他说， 

根据市议会观察，801以上的加影民众都 

有遵守，希望民众继续保持配合。 
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她说，在该捷径入口处自有窟窿后，当 

局置放红白塑料路墩以警惕道路使用者。 

如今她不敢再使用该捷径而必须花更多 

时间绕道去3路，有时更因塞车而被困在 

车龙中浪费了很多时间。 

赵启兴在巡视后说，希望有关当局能尽 

快的前来修补，以恢复该处的交通顺畅及 

避免影响到与路洞只有迟尺之遥的建筑物 

结构。 

他提醒驾车者及电单车骑士暂时别冒险 

的使用该捷径，直到路洞修补完毕为止。 

3 
(蒲种

2 5
日讯）商业 

中心道路深约3尺，足以 

吞噬半身的窟窿多个月 

无人理，原本捷径舒缓 

交通变不通，商业区交 

通从原本不塞变塞，商 

家投诉逾月至今仍不见 

市议会派人前来修。 

在蒲种再也肯娜里商 

业区4路通往3路的单向 

道的捷径入口处，于4月 

开始出现一个窟窿。 

根据商家和驾驶人士 

向马华梳邦区会主席赵 

启兴投诉说，该窟窿于4 

月中出现，当时只是一 

个直径约半尺的小洞， 

加上管制令期间该区的 

商业活动，除了银行几 

乎停顿，交通流量少， 

所以每人抱著市议会会 

留意到然后派人来修。 

“岂料，到了 5月初， 

疑受到雨水冲蚀导致泥 

土流失，该路洞却塌陷 

并行成一个深约3尺的窟 

窿，当时回到该商业区 

上班的汽车销售员张瑞 

华也在5月4日，以图文 

并 茂 通 过 W h a t s A p p 向 梳 邦 再 也 市 议 会 市 议 

员投诉。” 

“该名市议员随后回覆指已向市议会投 

好 
苦 

诉，很遗憾的是，迟至今日已超过1个半 

月仍未见有关当局派人来修补，使到该条 

被视为从肯那里4路通往3路的捷径，变成 

此路不通。” 

繞道浪費時間 

另一名驾车人仕郑伍妹向也是马华公共 

服务投诉局主任的赵启兴投诉说，她几乎 

每天都有到肯娜里商业区办事，经常会使 

用该捷径，从肯娜里4路通往肯娜里3路， 

避免绕一个大圏及避开车龙。 

(

右

)

0
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水管破裂•靈4區斷水 

水供局派 
(吉隆坡

2 5
日讯）基于发生水管 

破裂事故，八打灵县有4个地区昨晚 

(
2 4
日）水供供应受到影响，幸雪 

州水供管理公司（Air Selangor) 

已漏夜完成修复，水供料在今早全 

面恢复。 

上述水管破裂事故是基于第三 

方施工多造成，是在新街场大道 

(Besraya)旁，靠近一项公寓工程 

地点。 

受 影 响 的 地 区 包 括 K a m p u n g 

M a l a y s i a、八打灵高原（ D e s a 

e t a 1 i n g ) 、 沙 叻 秀 ( S a 1 a k 

Selatan)禾口沙口力秀亲片村（Kampung 

Bary Salak Selatan)，并会面对 

间歇性断水。 

雪 小 H 水 供 管 理 公 司 （ A i r 

Selangor )也已立即展开修复工 

作，并已提早在凌晨3时修复完毕， 

上述受影响地区的水供估计在早上8 

时全面恢复。 

水供恢复期间，雪州水供管理公 

司也会安排水槽车前去派水，也促 

请用户节省用水。 

欲知详情，可浏览雪州水供管理 

公司的推特、面子书、Instagram 

或浏览网站，目Pwww.airselangor . 

comD 
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報導•沈燕玲 

(吉隆坡
2 5
日讯）公正党副 

主席蔡添强命运将在周曰（28 
曰）举行的最高理事会会议揭 
晓，预计被视为该党前署理主 
席拿督斯里阿兹敏阿里派系的 
他，不会被开除党籍。 

消息人士向《中国报》透 
露，本月28日召开的党最高理 
事会会议中，其中一项议程确 
实是要讨论有关蔡添强，因被 
党员投诉，而遭党纪律委员会 
发出要求解释的指示。 

该名人士指出，经过调查 
后，纪委会仅建议发出警告信 
给蔡添强，没有要求冻结或开 
除后者的党籍；该党最高理事 
会可选择接受或否决纪委会提 
出的建议，并可另外决定向蔡 
添强采取其他的对付行动。 

据了解，该党在处理蔡添 
强一事上进退两难，一旦决 
定开除后者，就会被批评为 
只会肃清，不近人情。 

不过，在希望联盟执政期 
间受委为大马生产力机构主席 
的蔡添强，在政权更递后并没 
被国盟政府开除或辞职，尤其 
该机构又是隶属阿兹敏阿里掌 
管的国际贸易及工业部，因此 
不开除前者或会引来更多公正 
党党员的不满。 

值得一提，阿兹敏阿里今早 
在其面子书专页分享了该机 
构的贴文，有关贴文附上了前 
者、蔡添强和该机构总监拿督 
阿都拉迪夫的照片，呼吁民众 
参与6月30日举行的2020年生产 
力报告线上推介礼。 

公正党纪律委员会主席拿督 
阿末卡欣于4月15日证实，他们 
就接获党员对蔡添强的投诉向 
其发出解释信，后者也于5月22 
曰表明，早已呈交有关答复。 

藍眼最高理事會週曰議決 

蔡添強料{UMi 
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(加影25日讯）耗资130多万令吉的锡米山湖景 

公园提升工程已完成，7月1日正式开放给公众使用： 

加影市议会主席拿督祖基菲里今早在副主席纳 

斯慕丁等人陪同下巡视湖景公园，该公园被打造为一 

个全新的休闲区，更设有脚车道及跑道，祖基菲里也 

趁此机会骑脚车围绕公同，看看公同的设备。 

祖基菲里指出，该公同开放后，气局不会 

限制人数，H是促请民众必须遵守标准作业程序 

(SOP)，保持社交距离；如果发现民众没有遵守 

SOP,气局将毫不犹豫关闭该公园 

他说，该公园有很多设施，包括儿童游乐场， 

在复原期行管令规定下，家长陪同孩子在游乐场玩乐 

时，也要注意SOP。他表示，市议会为了提升湖景公 

园设备，花费超过130万令吉，因此民众必须爱护和 

珍惜这个休闲区： 

“这是加影辖区其中•个大型公园，会吸引很 

多民众前来，因此勿忽略复原期行管令的SOP。” 

雪州政府是在2018年拨款让湖景公园进行提升工 

程，同年工程动工后，、时承包商出现财务问题，T 

程进行至12%后停顿，合约也中止，市议会在去年重 

新公开招标委任新的承包商，在去年12月1日动工， 

后来遇上冠病疫情影响停丁. 丁程延迟至今才完成。 

W 

H i B a T r i l f f l f c i T t i n u l i i T i M i i r r r i i . 

. . . . 

、 〜 广 了 _ ： 尊 . 

f
 

t 耗资 1 3 0 多万 

令吉的锡米山湖景 

公园提升工程已完 

成，7月1日正式开 

放。 

— 祖 基 菲 里 

(左一）促请民众 

在公园开放后，必 

须遵守 S O P ，他不 

希 望 民 众 因 为 忽 

视 S O P 导致公园关 

闭。 

不限人數促守S〇P 

錫米山湖景公園7月開放 

祖基菲里（右起）及纳斯慕丁巡视锡米山湖景公园 

时，骑脚车围绕脚车道看看公园的新设施。 
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許來賢助獲市會同意 

坚持原地复业的 、贩合力为巴刹进行重开准备工作，市议会执照组官员也到场视察。前排右二为林金瑛 

(加影 2 5日讯）在雪州行政议员 

兼加影州议员许来贤的协助下，加影 

市议会允许双溪龙镇早市巴刹小贩在 

原地复业。 

双溪龙镇小商公会主席李国强昨午与 

多名代表，针对巴刹重开•事与许来贤会 

面，后者在今午与市议会主席祖基菲里就 

有关事件进行沟通，并得到对方同意原地 

营业。 

李国强：无牌小贩勿出现 

李国强向《大都会》社区报指出，该 

公会因为日前接到通知，小贩必须迁去新 

地点重开，因此向许来贤反映小贩意愿， 

对方表示会协助处理，也支持小贩在原地 

重开。 

他说，准备迎接复业的小贩非常期 

待，时且今早也在巴刹范围内进行重开准 

备丁-作。 

他披露，市议会执照组官员今早8时许 

前来巴刹视察，加影市议员刘佳达及林金 

瑛也在场，该公会为避免被无牌小贩影响 

巴刹重开计划，要求无牌小贩勿再出现。 

他说，R重开落实，该公会-•定会 

遵守SOP,因此要求警方在场协助，不要被 

无牌小贩影响。 

他也说，巴刹已做好重开准备工作， 

多个月无收人的小贩，也希望近日可以收 

到市议会执照组发出的批准信。 

“如果在这几天里收到批准信，小贩 

有望在下星期一或星期二复业，小商公会 

也做好SOP的准备。” 

他表示，获准巴刹开档的小贩要在档 

口出示执照，方便执法人员检査。 

t多个月 

无收入的巴刹 

贩，期待巴 

刹尽早重开。 

李国强 

(左二）和多 

名代表与许来 

贤会面后，向 

等候消息的小 

贩转告许来贤 

支持原地复业 

的好消息。 

i f f州行政议员兼加影州议员许 他说，这只是允许有缴付档口租 

来贤披露，巴刹小贩将在原金和执照费的小贩开档，拖欠款项者 

許 來 賢 ： 欠 租 金 執 照 費 禁 開 檔 

雪 
地复业，获得批准后下星期-•重开 一律不准开档。 
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P： • 

鉴于违反标准作业程序，武来岸茅草山于6月27日起封山 

两星期。（档案照） 

(加影25日讯）登山者不遵守标 

准作业程序（S O P )，武来岸茅草山 

(Bukit Broga)从6月27日（星期六)起 

关闭两星期！ 

据了解，政府放宽允许民众登山 

后，茅草山重开后引来人潮，特别是 

周末和周日，当局发现登山者没有遵 

守政府规定的社交距离，因此决定关 

闭。 

关闭首天派警驻守 
据知，当局发现在同一时间里， 

超过百人排队进山，在检测体温时排 

长龙，没有社交距离，违反了SOP规 

定。 

为了禁止民众试图闯人茅草山， 

加影市议会执法组及警 

方将会在关闭首天到场 

驻守。 

加影市议会主席拿督祖基菲里 

说，政府在复原期行管令放宽民众登 

山，并且说明登山者必须遵守SOP,当 

局也査阅民众在脸书分享登山图片， 

人潮非常多，经过仔细考量后，同意 

关闭茅草山。 

他指出，民众必须明白SOP的重 

要，在茅草山关闭这期间，登山者勿 

试图闯人。 

“社会人士对登山者的涌人，却 

不遵守SOP感到非常不满，在这方面已 

引起当局注意，即使关闭后再重开， 

登山者再违规，我们也会再封山。” 
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諾希山：行管令第100天 

( 八 打 灵 再 也 2 5 日 讯 ） 卫 

生总监拿督诺希屮指出，’今曰 

是 3月 1 8日行动管制令以来的第 

1 0 0天，我国已经成功压平冠病 

曲 线 及 减 少 社 区 感 染 ， 这 是 所 

有人一起行动的成果。 

“为了确保我国全面复原，以 

及复原期行管令成功实施，社会大 

众必须扮演更重大的角色，也就是 

完全遵守所有劝告以及标准作业程 

序（SOP) LI “ 
他发文告说，大马人必须准备 

迈向新常态下的正常生活。 

检测能力是行管期前6倍 

他指出，我国已经拥有进行3 

万6812项实时聚合酶链反应（RT-
PCR)检测的能力，是行管期落实 

前的6倍。 

•‘卫生部还有6397张为应付冠 

病而准备的病床，转为冠病患者而 

设的442张加护病房中的病床，如今 

巳经可以让其他病患使用。” 

他指出，首相宣布于3月18 R 
落实行管令时，3月17 R我国有累 

计790名冠病确诊病患及2宗死亡病 

例，今天迈人行管令后的100天，当 

中经历了4次的行管令，加上有条件 

行管令和如今的复原期行管令。 

“这项激烈的遏止冠病蔓延行 

动，限制了人民的流动，也关闭了 

国际人境处，能够让卫生部提升公 

共卫生的设备、实验室、卫生所和 

医院的抗疫能力，压平冠病病例上 

升的曲线。” 

他说，在3月18日，每日只能进 

行6210项1^-?«1检测，而且当时只 

有4433张适合的病床、273张加护病 

房的病床以及626台呼吸辅助器。 

“在行管令后，卫生部能够大 

幅增加追査、检测、隔离和医治冠 

病病例的能力，高峰期是4月5曰， 

、时还有2596宗可传染的活跃病 

例、死亡率是1.67% c " 

每日可做27233检测 

他说，到了5月12日，每日可检 

测2万7233项，增加了4倍；病床也 

增加两倍至8794?长适合的病床、438 

张加护病房的病床（增加1.4倍）以 

及1097台呼吸辅助器(1.75倍)， 

、时的活跃病例是2596宗，死亡率 

1.62%� 

各州冠狀病毒病 
^ ^ S r 新 增 案 例 

(6月25日截至中午12时） 

州属 新增病例 累计病例 

Q 玻 璃 市 0 18 

@ 吉 打 0 96 

^ 槟 城 0 121 

^薛历 u 258 

^ 雪 兰 莪 (2) 2 2,034 

Q森美兰 0 1,015 

^ 马 六 甲 0 256 

^ 柔 佛 1 689 

Q 彭 亨 0 365 

( d登嘉楼 0 111 

@ 吉 兰 丹 (1) 1 157 
^ 沙 巴 0 366 
@ 砂 拉 越 0 570 

% 吉 隆 坡 o 2,430 
明）布城 0 97 

^ 纳 闽 0 17 

总数 (3) 4 8,600 

备注：（ )内为境外输入病例 
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增4確診40人痊癒 
3輸入病例為公民 

i甚, 屮午12时，我国冠 

病确诊病例新增4宗，累计 

8600宗。 

"R前我国还有208宗 

肯查那国民小学的保安人 

员：、 

“他患有严重急性呼吸 

道感染（S A R I )而在柔佛 

居銮新中央医院安吉哈惹卡 

人（86.6% )没有症状。 

他指出，至于449个巴 

刹的4万4787名商贩或相关 

人士已经被鉴定，取得3万 

4031个样本，275人确诊， 

其屮38人（13 .8% )有症 

状、237人（86.2%)没有症 

状。 

“在 4 2 5 家老人院中 病例是可以传染他人的活跃 

病例。” 

他说，今日有 4 0人痊 

愈出院，累计8271人，占 

96.2% 0 

他说，今日无人死亡， 

累计121人（1.41%)，目前 

还在加护病房的有2人，没 

有人需要呼吸辅助器。 

他指出，在今日新增 

的4宗病例，3宗境外输人病 

例都是我国公民，分别从埃 

及、新加坡和英国返国： 

1本土病例为国小保安 

他说，今R1宗本土感 

染病例是-名43岁的大马男 

性，他是柔佛新邦令金斯里 

宋医院就医，6月20日出现 

呼吸困难和身体疼痛，被新 

邦令金卫生局送往医院急诊 

室c “ 

21日被验出患骨痛热症 

他说，上述病患在21 R 
被验出患上骨痛热症，23 R 
则通过RT-PCR被发现确诊 

为冠病患者。 

今日没有非公民确诊病 

例C 
诺希山说，气局已经 

鉴定了 437所宗教学校的2万 

3970名学生、教师或员:T, 
取得了 1万9879个样本，有 

7 3 0人 ( 3 . 7 % )确诊，其屮 

98人（13.4%)有症状、632 

“在 4 2 5 家老人院中 

鉴定的1万8212名住户、看 

护和员1：中，已经取得1万 

6361人的样本，有30人确 

诊，其中5人（16.7%)有症 

状、25人（83.3%)没有症 

状。” 

45感染群完结 

他说，累计90宗确诊病 

例的秋杰路巴刹感染群已经 

完结，R前已经有45个感染 

群宣告完结。 

他指出，大城堡清真 

寺传教士集会感染群没有新 

增病例，累计3375宗确诊病 

例，n前仍然活跃的病例有 

9宗。 
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登 山 客 太 多 茅 草 山 封 山 

诺
1 

Bukit Broga)太多登山客,卫生 

部下令从6月27 R (周六 > 开始关闭该区， 

直至另行通知为止: 

他说，这项封山令是援引1988年传染病 

防范及管制法令第18条文。 

“政府强调必须遵守SOP和新常态，就 

如同•道我国对抗冠病疫情的防御系统。” 

他说，卫生部呼吁民众不要掉以轻心， 

忽略SOP和新常态，tt会各阶层必须保持一 

直以来阻断冠病传播链的努力:、 

“最近，媒体和社交媒体都在讨论， 

无论是个人、企业还是各个领域，对于遵守 

SOP—事日渐放松，-些商店和公司也没有 

遵守，例如上述的茅草山，同-时间有太多 

登山客了： ” 

特工队监督执法 

诺希山说，政府于5月5 R宣布成立 

处理遵守SOP特工队，由14个政府单位 

监督和执法，包括警方、国防卫队、民 

防部队（APM)、海事执法机构、劳T 
局、职业安全及卫生局、公共工程局、 

贸工部、原产部、移民局、大马生物燃 

料丁业局、大马棕油理事会、橡胶理事 

会、木材工业局、教育部、医院院长、 

大马建筑工业发展局（CIDB )和砂拉越 

公共Ti程局。 

、“这些机构获得授权发出劝告、警 

告，如果有需要则采取行动对付违规的 

个人、企业或工业。“ 

他说，这是由1988年传染病防范及 

管制法令管制，违规者可被罚款不超过 

1000令吉或监禁不超过6个月或两者兼 

施。 

他指出，上述法令也可以用来管制 

出现呼吸道症状、曾经到访疫区但是还 

未人院的个人，以及曾经接触冠病患者 

的个人，这些人必须居家隔离14天，违 

规者会受到对付。 
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梳邦再也市会10月20升格市政厅 
( 梳 邦 再 也 2 5 日 讯 ） 梳 邦 再 也 

市 议 会 获 得 巧 州 苏 丹 殿 下 御 

准 ， 在 W 月 2 0 R 正 式 宣 布 升 

格为市政厅！ 

梳 邦 再 也 市 议 会 主 席 诺 莱 

妮 昨 日 主 持 常 月 会 议 时 ， 捎 来 

升 为 市 ， 如 今 再 次 提 升 为 市 政 

厅。 

一波三折终升格 

梳 邦 再 也 市 议 会 升 格 事 宜 

可 谓 一 波 二 折 ， 尽 管 各 方 面 条 

初才获得内阁同意的好消息 

市 议 会 原 在 3 、 4 月 庆 祝 

升 格 仪 式 ， 却 因 2 0 1 9 冠 状 病 

毒 病 爆 发 及 落 实 行 动 管 控 令 而 

搁置。 

这项好消息。 

她 说 ， 梳 邦 再 也 市 议 会 是 

于 1 9 9 7 年 从 八 打 灵 县 议 会 提 

件 都 达 至 市 政 厅 的 标 

准 ， 惟 升 格 申 请 迟 迟 

未 获 回 应 ， 直 至 今 年 
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茅 草 山 6 月 2 7 日 起 封 山 两 周 

登 山 客 不 守 社 距 贞 

(加影 2 5日讯）武来岸茅草山登山 

客人潮汹涌，坏了加影地方政府行 

动管控令差两分就一百分的良好纪 

录？ 

加影市议会主席拿督祖基菲里 

说，政府实施行动管控指令以来， 

除了上述事件，有98%民众遵守… 

他今日巡视锡米山休闲公园工 

程 后 说 ， 茅 草 山 的 封 山 行 动 是 从 6 

月 2 7日开始，为期两周。 

青 体 部 宣 布 登 山 活 动 可 在 6 月 

15 R 恢复后，登山客蜂捅登上茅草 

I I I，星期六和日人数上百，完全没 

保持社交距离… 

3州安全工作委员会在昨F I白勺 

会议同意封山，以策安全� 

另外，祖基菲里说，锡米山休 

闲 公 同 将 在 7 月 1 日 开 放 给 民 众 使 

用，民众同样受促遵守标准作业程 

序，否则市议会宁可关闭公园。 

Page 1 of 1

26 Jun 2020
Nanyang Siang Pau, Malaysia

Author: No author available • Section: National • Audience : 27,667 • Page: A20
Printed Size: 229.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 2,881.00 • Item ID: MY0040190826

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



「独家 

•TV.I m 

公斯丨 

囊
a
 

人 民 公 正 党 总 秘 书 拿 督 斯 

里赛夫丁认为，若现在举行闪 

电大选，他不看好国盟能够保 

住政权。 啦 
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他形容国盟是一个脆弱的组合， 

国防部长拿督斯里依斯迈沙比里本身 

也承认这点。依斯迈甚至说，国盟政 

府实力薄弱、不稳定，才会建议通过 

闪电大选以测试国盟的实力和支持 

度。这显示国盟内部没有向心力和各 

怀鬼胎。 

人民可以通过大选宣言来评估希盟的表现，但是人 

民如何评估国盟没有大选宣言的国盟政府？他语带揶揄 

的说’国盟执政100天最大成就，是协助涉嫌贪污的政 

治领袖脱罪。 

“现在我们就等着瞧，看看纳吉在这个 6月 2 8曰是 

不是也一样无罪释放。” 

他表示，国盟或许可以把应对新冠肺炎的抗疫功劳 

独揽上身’只是，卫生部总监拿督诺希山已说明，卫生 

部目前的抗疫努力是延续希盟政府的政策。他相信以人 

民的智慧，不会轻易被国盟误导。# 

被认定是后门夺政 

国盟负面形象难改 
*夫丁说，人民都知道国盟是通过夺权执政，即使 

罾国盟的领袖很努力去改变这个负面形象。不过， 

人民已认定国盟是后门夺政。更何况，国盟不是注册 

的政党，不像希盟，没有清楚的领导架构、没有政 

策、更没有大选宣言。 

“反观希盟由3个主要政党组成，若有任何的议题或政策 

无法在内阁达致共识，可回到希盟内部讨论。国盟就没有这个 

机制，若内阁无法达致共识，就没有平台可以后续讨论。“ 

赛夫丁周三下午通过本报《光华报动》接受网上直播访 

谈时，炮轰马哈迪说多元种族政党领袖不适合当首相的言 

论，并指安华不会继承马哈迪这种作风。# 

遇政权倒台而喊卡 

希盟不放弃承认统考 
虽调，希盟并没有放弃承认华文独中统考，事实上 

尋政权后便朝向承认独中这条路前进，可惜，中途 

遇到政权倒台而喊卡。 

他坦言在执政 2 2个月里，确实有不少大选宣言“跳 

票”。主要是因为希盟在制定这些宣言时，没有资料参考。 

在取得政权后才发现有些宣言或承诺言过其实、很难实行。 

不过，承认统考的努力不曾停止。 

他把希盟大选宣言归类为3个组别；已完成、正在进行 

和无法实现。成功实现的宣言就有减少南北大道和各大道收 

费，目前全民已经享有这个利惠。其他包括限制首相任期及 

首相不得兼任内阁部长。 

“敦马在担任首相初期，有想过兼任教育部长，最后在盟 

党领袖劝告下放弃。他只在教育部长马智礼辞职后兼任。” 

尚在进行却来不及实现的大选宣言，有让月入4000令 

吉以下的借贷者，暂缓还高等教育基金贷学金（PTPTN)。 

可惜，方案来不及拟出政权就易手。他同时补充，承认独中 

统考是属于这个级别的宣言。 

至于不可能实现的大选宣言包括取消恳殖民债务，因为 

涉及的款项太庞大。但是，如果提供低利息给恳殖民 

分期还债，这或许可以考虑。# 

待公司业务上轨道 

拉菲兹将回归公正党 

沉 
寂多时，“爆料王”拉菲兹即将在近期回归公正 

党。与此同时，一度离党而去的首任公青团总团 

长依占也重新入党。 

赛夫丁说，拉菲兹因为创立人工智能公司，向党 

申请今年放假，以便能专注做生意，待公司业务上了 

轨道之后’就会回归公正党。 

“他（拉菲兹）有向党透露，会近期内回来活跃政 

拉菲兹是公正党前总秘书，去年党选不敌前署理 

主席阿兹敏阿里后，短暂退出政坛。 

他说，公正党是一个愿意提供年轻人平台和机会 

的政党，目前党内有多位二线领袖都具备条件和能 

力，随时可以接过领导棒子。最令他感到欣慰和骄傲 

的，这些领袖涵盖各个种族，显示公正党的多元种族 

元素和特色。 

被赛夫丁点名为党重点栽培的年轻领袖，包括现 

任全国副主席兼丹绒马林区国会议员郑立慷、总财政 

李健聪、吉隆坡斯迪亚旺沙国会议员聂纳兹米、霹雳 

和丰国会议员柯沙文、烈火莫熄公主奴鲁依莎、森美 

兰州务大臣阿米努丁、雪兰莪州务大臣阿米鲁丁沙利 

和尤斯玛迪上议员等。 

他笑言，后辈崛起，让他自觉56岁巳 

经“很老”。# 

會敦马在二度任相后迟迟不交棒，引起公正党 

6 月 9 曰 的 

会议上’当 

被问及为何迟迟不 

把 首 相 交 给 安 华 

时 ， 敦 马 清 楚 说 

明，因为安华是来 

自多元种族的政党 

领袖，所以不适合 

当首相。我相信这 

不 是 敦 马 随 口 回 

答，而是已存在他 

的基因内。” 

他说，公正党与 

敦马对抗 2 0年，当敦马 

退出巫统后与丹斯里慕尤 

丁成立土团党，公正党为 

了大局著想，愿意放下与 

敦马长达 2 0年的恩怨， 

这显示公正党的开明。一 

个马来领袖若能公平对待 

各民族，会是一个获得各 

族支持的领袖。作为一名 

深受国人爱戴的领袖，这 

句话不应该出自敦马的口 

中O 

不过，赛夫丁形容政 

治是很玄的数字游戏，公 

正党随时都愿意跟任何人 

合作。更何况，敦马只是 

说眼前退出与希盟合作， 

却不排除曰后有合作的可 

能性。政治需要通过数字 

建立实力，没有足够的议 

席就无法取得政权。# 

不怕领袖离党 

树立党威赢取支持 
/、正党创党 2 0年来，不怕领袖离党而去，坚持树 

A立党威以赢取人民支持丨 

赛夫丁在谈及公正党党务时，坦言党目前进行的 

清理门户行动，确实让不少党员和支持者担心。但 

是，他强调，违反党纪就应该被对付，这样才能建立 

党的威信。 

他说，这些年来，有党员自己退党，有人被开 

除。前后有多位掷地有声的领袖离开公正党而去。公 

正党是开明的政党，党员可以跟领袖有不同意见和看 

法，但是在纪律方面绝对不容妥协。 

他举例，前后离党而去的领袖包括创党初期的署 

理主席詹德兰、首任公青团长依占、前雪州大臣丹斯 

里卡立、玛莉娜尤索夫、再诺查卡利雅，到近期的阿 

兹敏和祖莱达等。 

赛夫丁说，迄今党员人数已近百万，事实证明， 

公正党继续获得人民支持 
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达罗雅辞雪副议长职 

(吉隆坡25曰讯）人民公正党妇女组前署 

理主席达罗雅本月13曰退出公正党后，也辞去 

雪州副议长职位，雪州大臣拿督斯里阿米鲁丁 

表示，希盟将依照共识，选出适当的副议长新 

人选° 

阿米鲁丁也是雪州希盟主席，他证实达罗 

雅已经辞职雪州副议长职位，而雪州希盟会从 

希盟中找出适当的新任副议长人选。 

根据《马新tt)〉，他认为达罗雅的动作并 

阿米鲁丁：重选合适人 

选出任副议长。 

不会对公正党带来影 

响，即便早前也有领 

袖退党，当公正党仍 

继续他们的斗争。 

"我们（公正党） 

已经历许多事’早前 

也有领袖退党……两名前副主席和妇女组主 

席，但是我们会继续我们的斗争。” 

达罗雅是在本月13日，以对公正党主席拿 

督斯里安华失去信心为由，带领35名基层领袖 

宣布退出公正党。# 
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• 诺 希 山 ： 成 功 压 平 疫 情 曲 线 ， 以 及 减 少 疫 情 

在社区的传染是各全体民众和社区努力合作的 

成果。 

新增4確診 
3輸入型1本土感染 

；^至今日中午12时，我国只是新增4起病例，其中 

IDC3起境外输入病例，涉及本土感染的病例只有一 

起，目前累计病例8600起，尚活跃旳病例有208起。 

卫生部总监拿督诺希山说，4起新增病例的患者‘全 

部是大马人，3起境外输入病例分别是从英国、埃及 

和新加坡回到大马时确诊。 

"本土感染病例为一名出现严重急性呼吸道感染 

( SAR I )的患者，他是在进入柔佛安吉哈惹卡宋医 

院（Hosp i ta l E n che ' B e s a r Hjh K a l s om )时被检测感 

染o “ 

i说，我国目前有2名病患在加护病房治疗，没有 

人需要呼吸辅助器；今天没有病患死亡，累计121起 

死亡病例，占总体病例的1.41 % 。 

他说，今日有 4 0人康复出院，累计出院人数为 

8271,占总体病例高达96.2%。 

他说，在我国于 3月 1 8日 

开 始 第 一 阶 段 行 动 管 制 令 

( P K P )时，我国在之前一天 

已经出现790起新冠肺炎及2死 

的病例，尔后在4月5日行管令 

期间，疫情达到峰值期，当时 

活跃病例有2596起，死亡率达 

1 . 6 7 % o 

他通过文告说，我国在经过 

4个阶段的行管令，以及随后 

的有条件行管令（PKPB ) , 
到 曰 前 . 的 复 苏 行 管 令 

( P K P P )，在政府采取严厉 

行动，以防止病毒的传播，包 

括限制民众外出，关闭国门以 

避免病毒从国外侵入我国，.让 

卫生部、实验室、诊所及医院 

有更多空间去提高公共卫生能 

力，从而压平新冠肺炎病例的 

曲线。 

检测提升4倍 

他说，3月18日时，我国实 

验室一天只能进行6210个 r t -
PCR (实时聚合酶链反应）的 

检测，而应对新冠肺炎的病床 

仅有4433张、加护病房床位 

273张及626个呼吸辅助器。 

"在行管令期间，卫生部对 

新冠肺炎展开积极的追踪、检 

测、隔离及洽疗。” 

他说，在第 4阶段的行管令 

的尾声，也就是5月12日，我 

国实验室对rt-PCR的检测已经 

达到2万7233个，提升4倍， 

医院专门用以治疗新冠肺炎病 

患的病床也提高2倍至8794张 

床，加护病房床位也提高1.67 

倍至438张床，呼吸辅助器也 

增加1.75倍至1097台。 

“当天的活跃病例有 ' 2 596 
起，死亡病例与总病患的比率 

下降至1.62%。“ 

“今天是行管令落实的第 

100天，我国已经有能力在一 

天 内 进 行 3 万 6 8 1 2 个 r t - P C R 

的检测（比行管令前提升 6 

倍），卫生部也仍保留6397 
张床用以治疗新冠肺炎；而在 

442张保留给新冠肺炎病患的 

加护病房病床，目前已经开放 

给其他病症患者使用，使用呼 

吸辅助器的新冠肺炎病患也降 

至2人。“ 

他说，成功压平疫情曲线， 

以及减少疫情在社区的传染是 

各全体民众和社区努力合作 

的成果。现在，为了确保国 

家可以在复苏行管令期间完全 

复苏，民众必须扮演更重大角 

色，充分遵守所规定的标准作 

业程序（SOP ) 。 

他说，大马人必须做好迎接 

新常态生活的准备。 

唯一本土感染國小保安員確診 

诺 
希山说，今日唯一一起本土感 

染病例旳病例为一名43岁的大 

马男性，他是柔佛新邦令金斯里肯查 

那国民小学旳保安员。 

他说，这名病患患有严重急性呼吸 

道感染（SARI ) ,并在柔佛居銮新 

中央医院安吉哈惹卡宋医院就医。 

45感染群宣告完结 

“他在6月20日出现呼吸困难和身 

体疼痛，被新邦令金卫生局送往医院 

急诊室，21日被验出患上骨痛热症， 

23曰则通过RT-PCR检测出感染新冠 

肺炎o " 

另外，他宣布，累计90起确诊病例 

的秋杰路巴刹感染群已经完结，目前 

已经有45个感染群宣告完结。 

在宗教学校感染群，他说，当局 

已经鉴定437所宗教学校的2万3970 

名学生、教师或员工，取得1万9879 

个样本，有 7 3 0人（ 3 . 7 % )确诊， 

其中98人（13.4% )有症状、632人 

(86.6% )没有症状。 

“至于449个巴刹的已经被鉴定的 

4万 4 7 8 7名商贩或相关人士中，取 

得3万4031个样本，275人确诊，其 

中 3 8人（ 1 3 . 8 % )有症状、 2 3 7人 

(8&.2% )没有症状。” 

“在 4 2 5家老人院中鉴定的 1万 

8212名住户、看护和员工中，已经 

取得 1万 6 3 6 1人的样本，有 3 0人确 

诊，其中5人（16.7% )有症状、 2 5 

人 ( 8 3 . 3 % )没有症状。” 

至于大城堡清真寺传教士集会感染 

群没有新增病例，累计3375宗确诊 

病例，目前仍然活跃'的病例有9宗。 

我国新冠肺炎确诊病例 

( 6月 2 5日截至中午 1 2时 ) 

各州/ ： 

联邦直辖区 

新增病例 

• • • 
累计病例 

玻璃市 . 0 、 18 

吉打 匪 0 m m m i 
槟城 0 121 

霹 雳 ’ 0 258 

雪州 2 ( 2 ) 2,034 

森美兰 1 0 1,015 

马六甲 0 256 

柔佛 1 1 689 

彭亨 0 365 

登嘉楼 1 0 111 

吉兰丹 m m i 157 

沙巴 U M 366 

砂拉越 0 570 

吉隆坡 I H H H 2,430 

布城 f i m m i 
纳闽 0 ;； 1 7 

总数 鱺 画
4
 ( 3 ) 8,600 

备注：（）内为境外输入病例 

冠病抗疫Hii 行管令落實第100天 

活躍病例降晉復甦期 
(布城 2 5日讯）卫生总监拿督诺希山说， 

“到了今日，也就是行管令落实的第100天， 

我国活跃病例已经降低 2 0 8人，死亡率也下降 

至1.4%,这显示我国已经进入复苏期。” 
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